
 

 

 
 
Reactie Regeringscommissaris op beleidsreactie onderzoeksrapport ‘Schaduwdansen’  
Onlangs is het rapport ‘Schaduwdansen’ van onderzoeks-  en adviesbureau Verinorm 
gepubliceerd, waarin zij verslag doen van hun onderzoek naar grensoverschrijdend 
gedrag, waaronder seksueel grensoverschrijdend gedrag, in de danssector. Het kabinet 
heeft gistermiddag een brief aan de Tweede Kamer gestuurd met daarin een 
beleidsreactie op het rapport. Daarin geven zij terecht aan dat het rapport een 
schokkend beeld schetst van het grensoverschrijdend gedrag in de danssector en dat de 
cijfers om een aanpak vragen. In de brief geeft het kabinet vervolgens weer hoe zij de 
aanbevelingen van het rapport opvolgen. Het gaat daarbij met name om de 
aanbevelingen waarbij de overheid aan zet is. Daarnaast geven zij aan welke 
samenwerking zij stimuleren en/of opzoeken met verschillende partijen. 
  
De Regeringscommissaris concludeert net als het kabinet, dat het rapport een heftig 
beeld laat zien van de schaduwkant van de dans. Seksueel grensoverschrijdend gedrag 
komt in alle mogelijke vormen voor in de danssector. Van seksueel getinte opmerkingen 
en ongewenste aanrakingen tot aan verkrachtingen en jarenlang misbruik, waar 
sommige dansers al op zeer jonge leeftijd slachtoffer van werden. Uit het 
bevolkingsonderzoek onder dansers blijkt dat 11% van hen in het afgelopen jaar te 
maken heeft gehad met seksueel grensoverschrijdend gedrag. Het gedrag komt voor bij 
alle stijlen en op alle niveaus van dans. Zo kregen de stijldansers en salsa/ kizomba/ 
bachata/ zouk dansers er veel mee te maken. Maar ook professionele dansers en dansers 
uit de klassieke dans werden blootgesteld aan seksueel grensoverschrijdend gedrag. 
Onderliggende factoren en patronen die in de danssector het risico op seksueel 
grensoverschrijdend gedrag verhogen zijn onder andere: de machtsverhoudingen, 
oftewel de macht die trainers of begeleiders hebben om iemands carrière te maken of 
breken, en de leeftijdsverschillen. 
  
Het rapport geeft concrete aanbevelingen over: intensievere aandacht voor slachtoffers, 
een betere samenwerking binnen de danswereld, de noodzakelijke structuur- en 
cultuurverandering, professionalisering van de sectororganisaties en docenten, en hoe 
zowel dansers als organisaties kunnen worden ondersteund bij de uitvoering hiervan. Dit 
zijn belangrijke aanbevelingen, die het seksueel grensoverschrijdend gedrag in de sector 
kunnen helpen terugdringen.  
  
Het stemt de Regeringscommissaris dan ook hoopvol dat het kabinet in samenwerking 
met alle partijen uit de danssector voortvarend stappen wil gaan zetten, zodat alle 
dansers in Nederland zo snel mogelijk veilig kunnen dansen. Dit doen zij onder andere 
met de Alliantie Dans Veilig. Deze Alliantie zal zich richten op de opvolging van de 
aanbevelingen uit het rapport, met als doel het bieden van een veilige en positieve 
cultuur in de danssector. Zij zullen de website die zij hiervoor hebben opgericht 
gebruiken om te communiceren over de voortgang van die opvolging. De 
Regeringscommissaris wil hierbij nadrukkelijk opmerken dat blijvende erkenning voor de 
dansers van groot belang is. Voor de slachtoffers is het bovendien belangrijk dat er een 
vorm van erkenning komt uit de sport- en cultuursector.  



 

 
 
 
We moeten voor ogen blijven houden waarom het zo belangrijk is voor alle dansers dat 
dit rapport goed wordt opgepakt en opgevolgd. Hun ervaringen en de impact daarvan 
zijn vaak niet onder woorden te brengen. Tegelijkertijd hebben de dansers heel heldere 
en concrete ideeën over de aanpak van seksueel grensoverschrijdend gedrag in hun 
sector. Het is dan ook van groot belang dat we de aanbevelingen niet alleen opvolgen in 
samenwerking met partijen uit de danssector, zoals de dansorganisaties, maar juist ook 
de dansers zelf mee laten praten, denken en beslissen. Hun ervaringen moeten serieus 
en blijvend betrokken worden.  
  
Ook een belangrijk aandachtspunt is volgens de Regeringscommissaris dat de 
problematiek van seksueel grensoverschrijdend gedrag binnen de danssector breed en 
divers is, met veel verschillende oorzaken en risicofactoren binnen de verschillende 
stijlen en niveaus. De aanpak van deze problematiek is dat daarmee ook. Dit betekent 
dat we ons niet alleen op organisaties in de dans moeten richten om seksueel 
grensoverschrijdend gedrag aan te kunnen pakken, maar ook verder moeten kijken. Zo 
zijn sommige plegers niet aangesloten bij dansorganisaties en kunnen zij in gehuurde 
zaaltjes door het hele land en zelfs de hele wereld reizen en zo steeds opnieuw 
slachtoffers te maken. Het strafrecht is heel belangrijk bij de aanpak van deze plegers. 
Daarom is het goed dat het kabinet aangeeft dat zij in gesprek gaan met deskundigen op 
het terrein van SZW en JenV om ook met hen de aanbevelingen van het rapport verder 
te brengen. Een goede aanpak van seksueel grensoverschrijdend gedrag in de danssector 
is een integrale aanpak, gericht op samenwerking tussen alle partijen die een rol kunnen 
spelen bij de aanpak van seksueel grensoverschrijdend gedrag in de danssector, 
waaronder dus ook de justitiële keten, om zo dansers effectief te kunnen beschermen. 

  
Ook schrijft het rapport over de cultuurverandering die nodig is binnen de danssector, 
om onder andere de ‘code of silence’ te doorbreken, transparantie en diversiteit te 
stimuleren en machtsongelijkheid te doorbreken. Bij een verdere uitwerking van de 
meld- en opvangmogelijkheden voor dansers moet rekening worden gehouden met 
deze specifieke factoren en de ervaringen van de dansers. Dit zijn essentiële aspecten 
voor een veiligere danssector, maar vereist ook breder in de Nederlandse maatschappij 
een cultuurverandering, waarbij we elkaars wensen en grenzen herkennen, 
erkennen en respecteren. De Regeringscommissaris zal zich de komende jaren 
onverminderd inzetten voor deze cultuurverandering, zowel in de danssector als de 
bredere samenleving. 

 


